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 TNK 136 „DOPRAVNÍ TELEMATIKA“ 

ZÁZNAM ZE 45. ZASEDÁNÍ TNK 136  
3. března 2014 v ÚNMZ, Praha 

Přítomni: Podle prezenční listiny v příloze  

 

K bodu 1 a 2: Uvítání členů a zahájení zasedání TNK 136 a členské otázky 

Prof. Pavel Přibyl zahájil jednání a přivítal členy komise. Představil nového čekatele na členství v komisi doc. 
Mgr. Tomáše Apeltauera, Ph.D., který by měl v druhé polovině roku nahradit ve funkci Ing. Martina Pípu, 
gestora WG16 Cooperative ITS.  

Jmenování Ing. Petra Bouchnera a Mgr. Jakuba Rajnocha členy komise je v jednání. Podle sdělení Ing. Křivky 
nejsou překážky k jejich jmenování.  

ZÁVĚR 1: 
 SILMOS poskytne po dohodě doc. Apeltauerovi podrobné seznámení s problematikou technické 

normalizace a činností TNK 136, včetně metodického seznámení s tvorbou extraktů.  

ZÁVĚR 2:  SILMOS zašle ÚNMZ novou žádost o jmenování Ing. Bouchnera a Mgr. Rajnocha členy TNK 136.  

 

Kontrola závěrů ze 44. zasedání 

Z1: Průběžně je hodnocena činnost gestorů ve vztahu ke smluvním závazkům s MD ČR a Silmos. 

Z2: Správné a kvalitní zpracování extraktu je nutné pro samotný extrakt i vyhledávací systém.  

Z3: Všem gestorským organizacím byly rozeslány smlouvy podle odsouhlasené výše příspěvků.  

Z4: Zasílat stanovisko k připomínkovaným dokumentům společně s přehledem všech připomínkujících; 
zasílat 14 dní před cílovým datem.  

Z5: Odpovědně přistupovat k připomínkování norem vzhledem k jejich budoucímu zavedení i u nás.  

Z6: Gestorům byly rozeslány normy ke zpracování extraktů a další jsou rozesílány průběžně po jejich vydání.  

Z7: Důraz je kladen na kvalitní zpracování extraktu v souladu s platnou metodikou.  

 
PROJEKT PŘEJÍMÁNÍ EVROPSKÝCH A MEZINÁRODNÍCH NOREM  

K bodu 3: Smluvní zajištění projektu 

Ing. V. Krumphanzl v nepřítomnosti omluvené Ing. O. Krištofíkové informoval o výsledcích kontroly smluv na 
MD ČR. Do seznamu smluv, které budou vypovězeny z hlediska právních nedostatků neodpovídajícím 
současné legislativě byla zařazena i smlouva na činnost TNK 136. Pravděpodobně v průběhu roku dojde 
k výpovědi smlouvy. Po vyjádření kompetenčního zařazení problematiky TNK 136 uvnitř MD ČR bude řešeno 
uzavření nové smlouvy na tuto činnost. Předpokládá se i varianta smlouvy uzavřené s ÚNMZ.  

Ing. Večerka poděkoval za upozornění Ing. Gelové na změnu zákona pro uzavření smlouvy na činnost gestorů. 
V případě výpovědí smlouvy ze strany MD ČR ještě před ukončením činností letošního roku (30. 11. 2014) 
bude nutno odpovídajícím způsobem změnit i smlouvy s gestory.  

Poznámka (po vlastním zasedání): 
Dopisem 1. náměstka ministra Mgr. Milana Ferance č.j. 135/2014-520-DOP1 ze dne 10. června 2014 byla 
vypovězena předmětná smlouva ev. č. S-193-520-2007 k datu 30. září 2014. Smluvní zajištění prací CTN 
SILMOS i činnosti gestorů podle navazujících gestorských smluv činí nejvýše 10/12 (10 měsíců z roku) 
plánovaného plnění.  
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K výpovědi smlouvy došlo z důvodu právních nedostatků podle současné legislativy. Podle vyjádření 
pracovníků MD ČR nebyla nijak zpochybněna potřebnost projektu a práce TNK 136, která zajišťuje plnění 
členských povinností České republiky vůči Evropské unii a CEN. K dalšímu pokračování prací cestou MD ČR 
nebo ÚNMZ budou vykonány potřebné kroky, aby se nepřerušila kontinuita prací komise.  Vlastní činnost TNK 
(kterou zřizuje ÚNMZ) bude pokračovat plánovaným čtvrtým zasedáním v listopadu 2014. 
 

ZÁVĚR 3: 
 SILMOS zpracuje dodatek č. 1 k uzavřeným gestorským smlouvám v souladu s vypovězenou 

smlouvou mezi MD ČR a SILMOS k 30. 9. 2014.  

ZÁVĚR 4: 
 Následující 45. zasedání TNK 136 dne 4. září 2014 bude mít charakter výročního zasedání 

s povinností gestorů zpracovat a zaslat výroční zprávu o činnosti WG do 31. 8. 2014.  

 

K bodu 4: Jarní zasedání CEN/TC 278 a ISO/TC 204 

Prof. P. Přibyl představil závěry ze zasedání CEN/TC 278 v Paříži a ISO/TC 204 v Oslo. Zasedání ISO nebylo 
dostatečně organizačně připravené a především, nebyly dopředu zaslány materiály k jednání. Vzhledem k 
tomu, že zprávy jednotlivých konvenorů jsou stěžejním podkladem pro samotné jednání, je nutné, aby je 
ostatní účastníci měli v dostatečném předstihu před zasedáním a mohli se tak s nimi seznámit.   

Jelikož je předseda komise zástupcem jednotlivých gestorů na zasedáních CEN a ISO, je potřeba před 
odjezdem na tato zasedání podrobnějších informací o aktivitách v daných WG a o jejich účasti na tvorbě 
norem. Tato informovanost a vzájemné sdílení informací o aktivitách v jednotlivých WG je potřebná i v rámci 
samotné TNK 136. 

V diskuzi byla hledána cesta, jakou formou zpracovat a předávat aktuální informace o činnosti příslušného WG 
předsedovi TNK 136 před vlastním zasedáním TC ISO a CEN (březen, září). Byly navrženy i možné komunikační 
kanály (přímo, přes SILMOS, Google disk aj.) bez konkrétních závěrů. S ohledem na spící WG nebyla dořešeno 
plnění této povinnosti všemi gestory.  

ZÁVĚR 5: 

 Problematiku krátkých informací pro předsedu TNK 136 z jednotlivých WG je třeba dále dořešit a 
najít vhodný postup plnění. 

 Vzhledem k požadavku předčasného zpracování výroční zprávy za rok 2014 bude tento úkol pro 
předsedu TNK aktuálně naplněn výročními zprávami všech gestorů.  

 

K bodu 5: Zasedání ISO/TC204 WG3 a WG14 v Oslo 

Ing. Jiří Plíhal referoval o zasedání v Oslo a představil svou prezentaci o činnosti ISO/TC204 WG3.  

ZÁVĚR 6: 

 Prof. Přibyl poděkoval Ing. Plíhalovi za dlouhodobé příkladné plnění povinností gestora, tlumočil 
kladná hodnocení japonských kolegů z opakovaného organizování zasedání ISO/TC WG3 v Praze. 
Doporučil Ing. Plíhala jako svého asistenta k účasti na plenárních zasedáních TC. 

 

K bodu 6: Zasedání DATEX User Forum v Praze 

Ing. J. Vlčinský kladně komentoval průběh zasedání Datex User Forum, jeho organizaci i odbornost účastníků. 
Také zmínil, že Mgr. David Bárta byl účastníky oceněn v jednom programovém bloku za nejlepší prezentaci.  

Dále Ing. Vlčinský předvedl vyhledavač pro Datex, který je online i offline volně dostupný na adrese 
datexbrowser.tamtamresearch.com.  

ZÁVĚR 7: 

 Prof. Přibyl poděkoval Ing. Vlčinskému za jeho aktivity ve WG8, které vyvrcholily uspořádáním 
DATEX User Forum v Praze. Tímto krokem se Česká republika řadí mezi vyspělé evropské země 
s obeznámenou odbornou veřejností v dané problematice.  
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ZÁVĚR 8: 
 Požadavky připravované evropské legislativy na používání formátu DATEX II potvrdily potřebu 

zavést další vydané specifikace CEN/TS 16157-4 a CEN/TS 16157-5 do soustavy ČSN překladem.  

 

K bodu 7. Návrh projektu StandardLand pro CEN (situace) 

Cestou ÚNMZ byl zaslán dopis CEN, ve kterém byl představen projekt StandardLand (viz ve Zprávě dopis 
ředitele odboru normalizace Ing. J. Kratochvíla řediteli pro inovace v CEN panu A. Ganeshovi z 28. dubna). 
V tuto chvíli se čeká na vyjádření ze strany CEN.  

ZÁVĚR 9: 

 V případě kladné odpovědi a zájmu CEN o prezentaci projektu StandardLand se předpokládá 
prezentace o zadání a řešení projektu STANDARD v České republice 2008-2014 (prof. P. Přibyl) a 
podrobná instruktáž o výsledné webové aplikaci STANDARD, Slovník dopravní terminologie, 
zpracování a vyhledávání extraktů (Mgr. L. Svorová).  

 

NÁRODNÍ PLÁN A: ZAVEDENÍ NOREM PŘEKLADEM NEBO PŘEVZETÍM ORIGINÁLU 

K bodu 8: Přehled činnosti CTN, připomínkované normy a řešené úkoly v plánu TN za 2.Q  

Mgr. Svorová komentovala důležité dokumenty a rozhodnutí z CEN/TC 2748  a ISO/TC204. Komentář je 
součástí Zprávy za 2.Q. 

Hlasování: V předchozím čtvrtletí bylo rozesláno 41 položek k vyjádření. Nadále platí prosba o dodržování 
termínu zaslání hlasování ÚNMZ, včetně všech připomínkujících.  

Převzetí norem: V prvním kvartálu bylo odevzdáno 17 norem, tři z nich překladem, třináct převzetím originálu 
s anotací a s překladem terminologické částí normy. Tyto normy byly k nahlédnutí na zasedání.  

Momentálně je zaplánováno sedm nových norem k převzetí, z nich tři překladem.  

ZÁVĚR 10: 
 Počet řešených položek z ISO a CEN potvrzuje trvale vysoké tempo práce obou sledovaných komisí. 

K převzetí norem do soustavy ČSN je potřebná aktivní spolupráce zainteresovaných gestorů.   

 

NÁRODNÍ PLÁN B: STANDARD IV (2014) 

K bodu 9: Informace o zpracovaných extraktech za 2.Q, plán práce na 3.Q 

Od roku 2014 jsou extrakty z norem zpracovávány průběžně s nově vydanými normami.  V prvním čtvrtletí 
byly gestorům rozeslány normy ke zpracování extraktů. V průběžné zprávě za 1. Q je uvedena tabulka, která 
uvádí rámcový rozpis zpracování extraktů po čtvrtletích. Pracovně byl určen závěr "jeden extrakt za 
čtvrtletí", tedy 3 extrakty za rok. K datu zasedání komise se sešly pouze čtyři extrakty. Chybí extrakty za 
WG1 a WG3. Už nyní je zřejmé, že extrakt ISO WG16 bude potřebovat úpravy.  

ZÁVĚR 11: 
 K úhradě prací v rámci stávajícího projektu mohou být zařazeny pouze extrakty zpracované do 

31. srpna. Žádáme gestory o maximální iniciativu a kvalitu zpracování.  

 

RŮZNÉ 

Bilance aktivních WG ve sledovaných CEN/TC 278 a ISO/TC 204 v návaznosti na činnost gestorů 

Pro zvýšení vzájemné informovanosti o dění v jednotlivých pracovních skupinách by měl každý z gestorů 
prezentovat ostatním aktuální dění v dané WG a osobní zapojení do těchto činností. 

ZÁVĚR 12: 
 Vzhledem k předpokládané úpravě smlouvy a povinností gestorů bude provedena na základě 

výročních zpráv gestorů podrobná analýza aktivit jednotlivých WG a navazujících činností gestorů.  
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Zpracoval: Ing. I. Večerka, Mgr. L. Svorová 

Kontrola: prof. P. Přibyl, CSc., Ing. Olga Krištofíková, Ing. Václav Krumphanzl 

 

Přílohy: Prezenční listina 


